
Protokół Nr XXVI/12 

z XXVI sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 27 listopada 2012 r. 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile ul. Okrzei 9.

Obrady  XXVI  sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela stwierdzając, że w sesji uczestniczy 22 radnych (nieobecny radny Lucjan Szutkowski – 

usprawiedliwienie stanowi załącznik do listy obecności)  – lista obecności  stanowi załącznik do 

protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska wręczyła statuetkę Pani Jolancie Popławskiej 

– Prezesowi Zarządu Przedsiębiorstwa Inżynierii Sanitarnej Progress Sp. z o. o. w Pile z okazji 20 

-lecia firmy.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela wręczył pani Prezes list gratulacyjny.

Następnie  głos  zabrali  pani  Jolanta  Popławska  oraz  pan  Grzegorz  Marciniak  Prezes  Izby 

Gospodarczej Północnej Wielkopolski.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela,  zgodnie z pismem Prezydenta Miasta Piły, 

wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

dodatkowych przedstawicieli Gminy Miejskiej Piła w Związku Międzygminnym -  druk 459, 

jako pkt. 24.

Za wprowadzeniem ww. projektu uchwały do porządku obrad sesji  Rada opowiedziała się 

jednogłośnie.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy 

XXV a XXVI sesją Rady Miasta Piły – druk nr 439.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 447.

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  Programu  współpracy  Miasta  Piły  z  organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2013 rok – druk nr 435.

5. Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  regulaminu  dostarczania  wody 

i odprowadzania ścieków na terenie miasta Piły – druk nr 445.



 

6. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XI/156/11 Rady Miasta Piły z dnia 30 

sierpnia  2011  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta  Piły w rejonie ul.  Kusocińskiego (dz.  nr  ewid. 

67/3 i 69/29) – druk nr 436.

7. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/243/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 

2012 r.  w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Podchorążych, Kossaka, Rodła – druk nr 437.

8. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/240/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 

2012 r.  w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie Zalewu Koszyckiego – druk nr 438.

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy rzeczowej przez Gminę Piła 

na bieżące utrzymanie dróg wojewódzkich w m. Pile na 2013 r. - druk nr 440.

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła – druk nr 441.

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pila – druk nr 442.

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pila – druk nr 443.

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pila – druk nr 444.

14. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na Prezydenta Miasta Piły – druk nr 446.

15. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie jeziora Płocie – druk nr 450.

16. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Bydgoskiej  i  Świerkowej – 

druk nr 452.

17. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych – druk nr 451.

18. Projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła na 

nieruchomości będące w użytkowaniu wieczystym osoby prawnej – druk nr 453.
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19. Projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do  zasobów  Gminy  Piła  nieruchomości  gruntowej 

stanowiącej własność osoby fizycznej położonej w rejonie ulic Zamiejskiej i Wiśniowej w 

Pile – druk nr 454.

20. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Mickiewicza – druk nr 455.

21. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Centrum Rekreacji Wodnej 

AQUA-PIL Spółka z o. o. w Pile – druk nr 456.

22. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 

2012-2022 – druk nr 457.

23. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2012 rok – druk nr 458.

24. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli Gminy Miejskiej Pila 

w Związku Międzygminnym – druk nr 459.

25. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 434.

26. Wolne głosy, wnioski i informacje.

27. Zamknięcie obrad.

Informację  w  sprawie  protokołu  z  XXV  sesji  Rady  Miasta  Piły  przedstawił 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  –  informacja  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Protokół z XXV sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXV a XXVI sesją Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag – druk nr 439.

Ad-3/

W sprawie Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwal Rady Miasta Piły głos zabrali radni prosząc o 

dodatkowe informacje w następujących punktach sprawozdania: radna Wiesława Sztaba – pkt. 41 i 

60, radny Jacek Bogusławski – pkt. 20, radny Krzysztof Muchewicz – pkt. 36, radna Magdalena 

Zgiep-Porzucek - i radny Paweł Dahlke – pkt. 16 i radna Maria Kubica – pkt. 51.
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Odpowiedzi udzielił Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdzając:

– spotkanie  z  Zarządem Pilskiej  Nafty zostało  zorganizowane  poprzez  pana  Posła  Adama 

Szejnfelda, trwa restrukturyzacja tej firmy, spotkanie dotyczyło możliwości pozostawienia 

w Pile części Pilskiej Nafty, co do decyzji – proszę nie oczekiwać, że od razu na takim 

spotkaniu jakiekolwiek decyzje zapadną,

– farma  fotowoltaiczna  firma  Smulders  –  teren  około  2,5  ha,  jest  to  inwestycja  przy  ul. 

Przemysłowej,  której  zadaniem  jest  wytwarzanie  energii  ze  światła  słonecznego,  która 

będzie sprzedawana do przedsiębiorstw energetycznych,

– NFZ Poznań – pan Prezydent spotkał się z Prezesem Oddziału w Poznaniu, po rozmowach z 

przedstawicielami pilskich placówek służby zdrowia, chodziło o możliwości zwiększonego 

dofinansowania, okazało się, że na dzień 22 października takich możliwości nie ma, czy do 

końca roku będą, na dzień dzisiejszy nie wiadomo, rozmawiano również o funkcjonowaniu i 

strukturze, która w tej chwili w Narodowy Fundusz Zdrowia obowiązuje, czy zmiany w tym 

zakresie nastąpią, to jest poza naszą gestią,

– przebudowa stadionu na ul. Żeromskiego i jezioro Plotki – biorąc pod uwagę możliwości 

gminy  i  potencjalne  możliwości  związane  z  dofinansowaniem  tego  obiektu  odbyło  się 

spotkanie z panem, który zajmował się przygotowaniem wsadu do specyfikacji dotyczącej 

opracowania  projektu  na  przebudowę  tego  ośrodka,  przetarg  został  ogłoszony  około 

tygodnia temu z czasem realizacji 70 dni,

– nowa perspektywa finansowa UE na lata 2014 – 2020 – spotkanie odbyło się z udziałem 

pani Minister Rozwoju Regionalnego Elżbietą Bińkowską, planowanych jest 8 programów 

krajowych i 16 programów regionalnych. Największą część programu obejmuje współpraca 

uczelni,  a  w  szczególności  opracowanie  wszelkiego  rodzaju  projektów  innowacyjnych. 

Warunkiem jest, aby zostały w tym kierunku przekazane pieniądze, powiązanie pomiędzy 

opracowanym  projektem,  a  przedsiębiorstwem.  Inna  grupa  tych  środków  będzie 

przeznaczona  przede  wszystkim  na  ochronę  środowiska,  transport  i  bezpieczeństwo 

energetyczne. W zakresie infrastruktury drogowej będą niewielkie środki przeznaczone na 

dokończenie  brakujących odcinków autostrad  i  na  domknięcie  sieci  dróg ekspresowych. 

Kolejnym ważnym elementem jest walka z wykluczeniem cyfrowym.

Zastępca Prezydenta Miasta Beata Dudzińska m. in. stwierdziła:

spotkanie z panią Barbara Babińską z Centrum Nauki Kopernik – temat bardzo ciekawy, ale w fazie 
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bardzo  wczesnej  koncepcji.  Na  razie  rozważamy  możliwości  stworzenia  troszeczkę  atrakcji 

turystycznej, o charakterze ponad lokalnym, która wzbogaci ofertę miasta, ale i regionu. Jeżeli będą 

znane szczegóły, to na pewno poinformujemy państwa. 

Ad-4/

Projekt  uchwały  w  sprawie  Programu  współpracy  Miasta  Piły  z  organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  na  2013  rok  przedstawiła 

Zastępca Dyrektora Wydziały Rozwoju i Funduszy Europejskich Teresa Jakubowska– druk nr 

435.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  poinformował  o  przyjęciu  przez 

Komisję ww. projekcie uchwały jednogłośnie.

Radny  Paweł  Dahlke  zapytał,  czy  organizacje  pozarządowe  wniosły  jakieś  uwagi.  Zwrócił 

jednocześnie uwagę na błąd w uzasadnieniu dotyczący roku.

Zastępca  Dyrektora  Wydziały  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich  Teresa  Jakubowska 

poinformowała, że wpłynęło 4-5 zapytań, proponowane sugestie do programu współpracy na 2013 

rok  mieściły się w priorytetach projektach programu.

Radny  Paweł  Dahlke zwrócił  uwagę  na  zapis,  iż  Rada  Pożytku  Publicznego  wnioskuje  o 

utrzymanie środków na pewne działania związane z pomocą społeczną na poziomie 2012 roku i pan 

Prezydent  odpowiada,  że  na  tą  chwilę  nie,  ale  na  początku  2013 r.  Zapytał,  co  się  zmieni  na 

początku 2013 r. skoro teraz jest przygotowywany budżet na rok następny.

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

w I połowie, a w zasadzie na koniec I kwartału dzieją się duże zmiany w sferze budżetowej i biorąc 

pod uwagę, że budżet został już opracowany i państwu przedłożony, wprowadzenie jakichkolwiek 

zmian  na  dzień  dzisiejszy nie  jest  wskazane,  takie  zmiany będą  mogły nastąpić  w początkach 

przyszłego roku w momencie, gdy będą wprowadzone zmiany budżetowe.
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Uchwala  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/341/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-5/

Projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  regulaminu  dostarczania  wody  i 

odprowadzania  ścieków  na  terenie  miasta  Piły  omówili  Prezes  Miejskich  Wodociągów  i 

Kanalizacji Mariusz Bednarczyk – druk nr 445 – prezentacja.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poprosił  o 

przedstawienie skutków rozstrzygnięcia sądu administracyjnego z 1 sierpnia, zarówno dla spółki jak 

i dla gminy.

Prezes MWiK Mariusz Bednarczyk stwierdził,  że skutki finansowe dla MWiK do końca tego 

roku zamkną się utraconymi przychodami w kwocie 1.050.000 zł, a koszty są ponoszone cały czas i 

są one porównywalne z przychodami dlatego, że marże są na poziomie 1%.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że Komisja 

wnikliwie przeanalizowała przedstawione postulaty i wyrok sądu administracyjnego na posiedzeniu 

przed sesją,  podzieliła  zdanie  pana Prezesa,  że zasadna jest  zmiana  w regulaminie jako skutek 

orzeczenia  sądu.  Z drugiej  strony,  ta  zmiana  w regulaminie,  jest  nadal  zagrożona możliwością 

skarżenia przez strony, które nadal będą podtrzymywać podstawę, według której będą naliczane 

opłaty,  ta  rozbieżność  dotyczy  jednostki  miary.  Istnieje  pewna  niespójność  między  ustawą  i 

rozporządzeniem ministra. Sprawy regulacji prawnych znalazły się w komisjach sejmowych i mają 

być  dalej  procedowane.  Komisja  większością  głosów,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się 

zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radna Maria Miler nie zgodziła z tym, w jaki sposób było to do tej pory robione. Stwierdziła, że 

ciągle  powołujemy  się  na  Poznań,  a  tam  podstawą  do  naliczania  wysokości  opłaty  jest  ilość 

odprowadzanej wody faktycznych opadów na terenie, potwierdzonych przez Biuro Prognoz, w Pile 

takiego biura nie ma. Ponadto w Poznaniu zniesiono pobieranie opłaty od dachów, w proponowanej 

uchwale  jest  taki  zapis  i  radna  się  z  nim  nie  zgadza.  Różne  decyzje  sądów,  zdaniem radnej,  

wynikają  z  braków  regulacji  pranych,  na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  obowiązujących  przepisów 
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sposobu  naliczania  za  opady  deszczowe,  w  Pile  od  2003  roku  jest  pobierana  taka  opłata.  

Poinformowała, że nie może głosować za tym projektem uchwały i wstrzyma się od głosu.

Radny Krzysztof Muchewicz stwierdził, że niepokojącym faktem jest to, iż sądy różnie traktują te 

sprawy i sąd jednoznacznie nie może określić, czy jest to zgodne z prawem, czy nie.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  zwrócił  uwagę  na  to,  iż  dokonując 

zmiany w regulaminie wypełnione jest zobowiązanie nałożone przez sąd, jednak nie załatwia to 

sprawy  ponieważ  główną  istotą  zaskarżenia  było  kwestionowanie  metra  kwadratowego  jako 

jednostki  zasadniczej  do  naliczania  tej  opłaty.  Odczytując  zapisy uzasadnienia  zapytał,  czy nie 

lepszym  rozwiązaniem  byłoby  zaproponowanie  osobom  odprowadzającymi  ścieki,  umowy 

ryczałtowej  na  określoną  ilość  odprowadzonej  wody  w  metrach  sześciennych,  przeliczaną  z 

powierzchni  odwadnianych  razy  ilość  średnich  opadów  z  kilku  lat,  bo  zmiana  do  regulaminu 

problemu nie załatwi.

Prezes MWiK Mariusz Bednarczyk  odnosząc do proponowanej zmiany odpowiedział,  że sądy 

różnie orzekają w tych sprawach i nie wiadomo, która metoda jest dobra, podał przykład miasta 

Głogowa, gdzie zastosowano metodę mieszaną, czyli w oparciu o metr sześcienny, uchwala została 

zaskarżona i uchylona. Biorąc pod uwagę orzeczenia sądu, o których była mowa, sytuacja może być 

taka, że nie będzie z tego tytułu żadnych problemów i regulamin będzie zgodny z prawem lub może 

być sytuacja taka, że jakiś podmiot gospodarczy tą uchwałę zaskarży. Nie znaczy to jednak, że jak 

ta opłata nie będzie pobierana, to mieszkańcy miasta nie zapłacą za tą usługę. Na terenie miasta Piły 

jest kilkuset mieszkańców i podmiotów gospodarczych, które zwróciły się o wydanie warunków 

technicznych  na  odprowadzanie  wód  opadowych,  a  ponieważ  nie  było  w  tych  rejonach  sieci, 

otrzymały odpowiedź, że muszą je zagospodarować we własnym zakresie i to uczyniły.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  zapytał,  czy  dzisiejsza  zmiana  do 

regulaminu  jest  jedyną  opcją,  która  może  przynieść  rozwiązanie  –  Prezes  Bednarczyk to 

potwierdził.

Radna Maria Miler zapytała, ile wynoszą roczne kwoty przekazywane na odprowadzanie wód 

deszczowych z dróg ZDiZ, który przekazuje te kwoty MWiK.
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Prezes Bednarczyk odpowiedział, że nikt nie przekazuje nic MWiK, umowa MWiK mówi o tym, 

że jeśli ktoś z powierzchni odwadnianych odprowadza ścieki opadowe, to płaci za tą usługę. Zarząd 

Dróg i Zielenie, z racji dużych powierzchni odwadnianych, płaci za tą usługę i jest to niecałe 700 

tys. rocznie.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  zapytał,  czy  pojęcie,  które  jest 

wprowadzane do § 12 - miary powierzchni zanieczyszczonej, jest jednoznaczne, czy wieloznaczne i 

może być różnie argumentowane.

Prezes  MWiK Mariusz  Bednarczyk  odpowiedział,  że  będzie  to  zdefiniowane w regulaminie, 

stwierdził, że miara powierzchni znajduje się również w rozporządzeniu do ustawy.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXVI/342/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-6/

Projekt  uchwały  w sprawie  uchylenia  uchwały  Nr XI/156/11  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  30 

sierpnia  2011  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Kusocińskiego (dz. nr ewid. 67/3 i 

69/29) przedstawiła Beata Tubicz-Sobieszczańska z Miejskiej Pracowni Urbanistycznej – druk 

nr 436.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził,  iż Komisja 

temat  analizowała  szczegółowo,  decyzja  o  warunkach  zabudowy spełniła  oczekiwania  Zarządu 

Związku  Łowieckiego  w  Pile.  Komisja  ww.  projekt  uchwały  zaopiniowała  jednogłośnie 

pozytywnie.  Poprosił  Architekta  Miejskiego o przedstawienie głównych rozstrzygnięć decyzji  o 

warunkach zabudowy.

Zastępca Dyrektora Wydziału Architektury Mirosława Maćkowiak-Długosz poinformowała, że 

dnia 5 grudnia 2011 r. został złożony wniosek o wydanie decyzji o warunkach zabudowy, 2 marca 

decyzja została  wydana. Wniosek dotyczył  budowy budynku wielofunkcyjnego – biura,  sklepu, 

pomostu na sprzęt pływający, ponadto dotyczył ścieżki edukacyjnej z punktami widokowymi, wiaty 
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grillowej, budynku hotelowo – pensjonatowego, kładki nad zbiornikiem, niezbędnej infrastruktury 

technicznej,  zjazdu  i  wyjazdu  na  działkę  oraz  parku  edukacji  przyrodniczej.  Decyzja  została 

przygotowana i jest  satysfakcjonująca dla wnioskodawcy ponieważ zgodnie z tą decyzją będzie 

mógł zrealizować zamierzenie zgodnie z załącznikiem graficznym, złożonym wraz z wnioskiem o 

wydanie decyzji o warunkach zabudowy.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  przypomniał,  że  30  sierpnia  podejmowana  była  uchwała  o 

przystąpieniu do zmiany, po 14 miesiącach jest uchylana ta uchwała, zapytał na jakim etapie była 

procedura planistyczna. Stwierdził, iż została wydana decyzja, która jest przesłanką do tego, aby 

uchylić  tę  uchwałę.  Zapytał  na ile  dopuszczalne przedsięwzięcia  planowane przez inwestora są 

zgodne z zamierzeniami, które miały znaleźć się w planie zagospodarowania bądź czy wykraczają 

poza ten zakres.  Zapytał,  czy nie  jest  tak,  że w momencie,  kiedy podejmowana jest  procedura 

zmiany planu, to już nie podejmuje się decyzji o wydaniu decyzji administracyjnej.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

byliśmy w stałym kontakcie  z  Polskim Związkiem Łowieckim,  nie  przystępowano do żadnych 

czynności, poza tymi podjętymi 14 miesięcy temu. Podjęcie wówczas uchwały było niezbędne do 

tego, żeby Polski Zawiązek Łowiecki mógł wystąpić o środki, jednocześnie informowaliśmy, że 

prawdopodobnie tego planu w ogóle nie będziemy uchwalali.

Zastępca Dyrektora Wydziału Architektury Mirosława Maćkowiak-Długosz stwierdziła, że w 

przypadku kiedy została podjęta uchwała, to nie jest taka sytuacja, że na tym terenie nie można 

wydać decyzji o warunkach zabudowy, jeżeli organ stwierdzi, że ta decyzja, która ma być wydana, 

jest zgodna z przyszłymi planami, może wydać decyzję, wiążące jest dopiero uchwalenie planu, 

jeżeli plan zostałby w międzyczasie uchwalony przed wydaniem decyzji o warunkach zabudowy, to 

już wtedy tej decyzji nie można wydać.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  zapytał, czy decyzja o 

warunkach  zabudowy  jest  podstawą  do  starania  się  o  środki  unijne  –  Zastępca  Dyrektora 

Wydziału Architektury Mirosława Maćkowiak-Długosz to potwierdziła.
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Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc przypomniał, że wydanie decyzji o warunkach 

zabudowy trwałoby ok. 3 miesięcy natomiast przystąpienie do planu było wprowadzone w sposób 

nadzwyczajny, ze względu na czas.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/343/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-7/

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/243/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 2012 

r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic:Podchorążych, Kossaka, Rodła omówiła pani Beata 

Tubicz-Sobieszczańska (nowa mapka) – druk nr 437.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  zauważył, że załącznik 

dzisiaj  przedstawiany,  jest  różny od tego prezentowanego na Komisji  ponieważ obejmuje ulicę 

Rodła. Komisja nie rozstrzygnęła opinii w tej sprawie, kilku członków Komisji było przeciwnych 

zmianie, powodem było utrzymanie dotychczasowych rozstrzygnięć planu stanowiących, że działka 

przeznaczona  pod  parking  jest  obecnie  elementem  rozszerzenia  przystąpienia,  powinna  być 

niezabudowana.

Radna Maria  Miler  przypomniała,  że w planie  działka  301  jest  przeznaczona  na  parkingi,  a 

inwestor chce w części zabudować i pewną część przeznaczyć na części parkingowe. Rada ma 

obowiązek  uchwalać  plany  zagospodarowania  przestrzennego  w taki  sposób,  by  zachować  ład 

przestrzenny,  aby  zadbać  o  miejsca  parkingowe.  Stwierdziła,  że  będzie  głosowała  za 

zagospodarowaniem tego miejsca.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński zapytał, jakie powody są 

przyczyną poszerzenia tego przystąpienia o ulicę Rodła.

Pani Beata Tubicz-Sobieszczańska odpowiedziała,  że powodem rozszerzenia granic załącznika 

była zwykła pomyłka, nachodziły się tam dwie uchwały, trzeba było to zrobić, by na tym terenie nie 

obowiązywały 3 uchwały.
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Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, 15 radnych było przeciwnych, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXVI/344/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/240/12 Rady Miasta Piły z dnia 28 lutego 2012 

r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie Zalewu Koszyckiego, wraz z autopoprawką w tekście 

uzasadnienia,  omówiła  pani  Beata  Tubicz-Sobieszczańska  z  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

jednogłośnym przyjęciu przez Komisje ww. projektu uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXVI/345/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy rzeczowej przez Gminę Piła na 

bieżące utrzymanie dróg wojewódzkich w m. Pile na 2013 r. przedstawił Dyrektor Zarządu 

Dróg i Zieleni Jerzy Mac – druk nr 440.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  stwierdził,  że  takie 

wzajemne świadczenie usług Komisja uznała, jednogłośnie, za pozytywne.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/346/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym 

części  nieruchomości   stanowiącej  własność  Gminy  Piła  przedstawiła  Dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna (wymiana mapki) – druk nr 441.
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Komisja Gospodarki Miejskiej  wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię o powyższym projekcie 

uchwały.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/347/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-11/

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła omówiła Dyrektor Julita Mudyna – druk nr 

442.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej, jednogłośnie pozytywnie.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/348/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-12/

Dyrektor Wydziału Nieruchomości Julita Mudyna przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła – druk nr 443,

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  stwierdził,  że  ww. 

projekt uchwały został zaopiniowany przez Komisję jednogłośnie pozytywnie.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/349/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-13/

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 444.
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję opinii jednogłośnie pozytywnej. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/350/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-14/

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na Prezydenta Miasta Piły przedstawił pan 

Paweł Węglarczyk z Biura Prezydenta – druk nr 446.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki  stwierdził,  że Komisja 

projekt uchwały omawiała, ale go nie głosowała.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXVI/351/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-15/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  jeziora  Płocie  przedstawiła  pani 

Beata Tubicz-Sobieszczańska – druk nr 450.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  stwierdził, że Komisja 

dokładnie przeanalizowała projekt uchwały, łącznie z jej zakresem przystąpienia, zwróciła uwagę 

na  kwestie  dotyczące  przestrzeni  publicznej  w  obszarze  tego  planu,  zwróciła  się  z  prośbą  do 

projektantów,  do  pana  Prezydenta,  aby ta  cecha  zagospodarowania,  która  w tym planie  będzie 

rozstrzygnięta,  te  zagadnienia  uwzględniła  i  uwypukliła.  Komisja  ww.  projekt  zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie.

Radna Wiesława Sztaba przypomniała,  iż był  to wniosek radnej,  poparty przez radnych, żeby 

powstała koncepcja tego ośrodka nad jeziorem Płotki,  wyraziła nadzieję,  że kolejne etapy będą 

tworzone i dostępne dla obywateli miasta. 
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Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  – uchwała  Nr  XXVI/352/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-16/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Bydgoskiej  i  Świerkowej 

przedstawiła pani Beata Tubicz-Sobieszczańska – druk nr 452.

Przewodniczący Komisji  Gospodarki Miejskiej  Mieczysław Karpiński  stwierdził,że Komisja 

dokładnie przedyskutowała ten projekt uchwały, dotyczy on terenu, na którym wybudowana była 

szkoła stąd niesmak, że obiekt wybudowany przez Gminę, później przekazany Starostwu, okazał się 

nietrwały.  Komisja uwzględniła wniosek Starostwa i zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie 

pozytywnie.

Radny Paweł Dahlke stwierdził, że z jednej strony rozumie trudną sytuację, w jakiej Powiat się 

znalazł w związku z tą szkołą, z drugiej strony wspierał te działania do tej pory. Wyraził obawę, że 

jeżeli ta uchwała zostanie przegłosowana i pójdzie ona tym planowanym trybem, czyli w miejscu, 

gdzie dzisiaj jest budynek szkoły, będą działki jednorodzinne, to wątpliwość budzi kwota, za którą 

te  działki  zostaną sprzedane,  biorąc pod uwagę koszty likwidacji  szkoły to penie będzie się  to 

równoważyć.  Poinformował,  że na spotkaniach Osiedla Podlasie bardzo często jest  podnoszony 

przez mieszkańców i radnych osiedla temat braku miejsc takich jak biblioteka, przychodnie, miejsc 

pod usługi publiczne. Dotychczasowy zapis, czyli teren zabudowy usługowej z przeznaczeniem na 

cele  edukacji,  ochrony  zdrowia,  kultury,  sportu,  opieki  socjalnej  z  zakwaterowaniem,  zostanie 

zmieniony na budownictwo jednorodzinne. Może się stać tak, że to osiedle, bezpowrotnie, straci 

miejsce, w którym, te funkcje mogłyby się w przyszłości pojawić. Zapytał przedstawicieli Rady i 

Zarządu Osiedla Podlasie, jaka jest ich opinia w tym temacie.

Honorowy Obywatel Miasta Piły Franciszek Leszczyszyn, zabierając głos w sprawie planowania 

obiektów infrastruktury technicznej  jak i  obiektów użyteczności  publicznej  na Osiedlu Podlasie 

stwierdził,  że  Rada Osiedla,  przy opracowaniu  planów zagospodarowania przestrzennego,  brała 

udział  w  ich  opiniowaniu  i  uzgodnieniach.  Zgodnie  z  wolą  mieszkańców  kilka  miejsc,  w 

centralnym  rejonie  osiedla,  zostało  przeznaczonych  pod  obiekty  użyteczności  publicznej. 
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Stopniowo  te  obiekty  zostały  już  zrealizowane.  Omawiany  teren  jest  położony  w  centralnym 

punkcie osiedla i obowiązujący plan przewiduje w tym miejscu powstanie obiektów użyteczności 

publicznej. Wybrana nowa rada, po konsultacji z mieszkańcami, opracowała wniosek, w którym 

uzasadniała konieczność utrzymania tam obiektu użyteczności publicznej jak przedszkole, żłobek, 

których  na  osiedlu  brakuje,  bo  źle  będzie  jeżeli  z  rozwojem  takich  obiektów  trzeba  będzie 

wychodzić na dalekie obrzeża osiedla. Terenów pod zabudowę mieszkaniową na osiedlu jest dużo 

np. ul. Brzoskwiniowa, Morelowa, zaplecze Ledyckiej oraz cały szereg działek pozostających bez 

zagospodarowania  z  powodu  braku  chętnych.  Przypomniał,  że  w  końcowej  fazie,  przed 

przekazaniem  tego  obiektu  Starostwu,  Rada  Miasta  podjęła  uchwałę  o  wybudowaniu  do  tego 

obiektu ciepłociągu i wydano na ten cel 1,5 mln zł. Zaapelował do Rady Miasta o uwzględnienie 

opinii Rady Osiedla Podlasie.

Radna Wiesława Sztaba  w pełni  zgodziła  się  z  wypowiedzią  pana  Franciszka  Leszczyszyna, 

uznała, że to miejsce powinno być przeznaczone na placówki oświatowe i żadnych zmian w planie 

zagospodarowania być nie powinno.

Radna  Małgorzata  Karwacka  zgodziła  się  z  wypowiedzią  radnego  Pawła  Dahlke,  wyraziła 

obawę,  że  jeżeli  teren  zostanie  sprzedany  pod  domki  jednorodzinne  może  się  okazać,  że  w 

przyszłości  będzie  potrzeba  znalezienia  równie  dobrego  terenu  pod  działalność  zgodną  z 

dzisiejszym  przeznaczeniem. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak,  odnosząc  się  do  wypowiedzi 

przedmówców zapytał, od ilu lat ten teren jest w takim stanie, w jakim jest dzisiaj, od 10, 12, 15 lat.  

Od momentu,  kiedy wybudowano Szkołę Podstawową Nr 12 przy ul.  Lelewela budynek został 

opuszczony, były tam różnego rodzaju instytucje, filie, ale tylko dlatego, że nie było dla nich innego 

miejsca.  Według  oceny  radnego  ani  władze  miasta  nie  znalazły  pomysłu  i  rozwiązania  na 

zaadaptowanie  tego  terenu  i  rozwiązania  problemu  usług  osiedlowych,  dydaktycznych,  czy 

oświatowych, ani też władze powiatu go nie rozwiązały. Łatwo powiedzieć, że teren powinien tam 

zostać, ale co na nim zrobić, wybudować żłobek i przedszkole, ale kogo dzisiaj na to stać. Ponadto 

właścicielem terenu jest Powiat Pilski, do zadań którego nie należy organizowanie ani nauczania 

wczesnoszkolnego, ani opieki żłobkowej, czy przedszkolnej. Poza hasłami trzeba mieć świadomość 

tego, że teren ten cały czas przynosi również koszty, jest chroniony, od tego terenu odprowadza się 
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podatek od nieruchomości. 

Radny Paweł  Dahlke  potwierdził,  że  wiele  problemów wynika  z  tego,  że  znajdujący się  tam 

budynek jest właśnie w takim stanie, utrzymanie tego budynku jest nieekonomiczne i wiąże się z 

bardzo wysokimi kosztami, a to w dużej mierze jest spowodowane problemami z niemożnością 

sprzedaży. Sprzeciwił się takiej koncepcji, że dzisiaj zostanie rozwiązany problem powiatu, który 

jest właścicielem, tj.  rozdzielając teren na działki i  sprzedając pod budownictwo jednorodzinne. 

Rozwiązanie  tego  problemu  odbędzie  się  ewentualnym  kosztem  tego  osiedla,  które  zostanie 

pozbawione  terenu,  na  którym coś  w przyszłości  mogłoby powstać.  Zaproponował,  by miasto 

porozmawiało z powiatem o innym rozwiązaniu tego problemu np. takim, że jakiś kawałek tego 

terenu mógłby być przeznaczony pod funkcje publiczne.

Przewodniczący Komisji  Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  uznał,  że  wystąpienie 

pana Franciszka Leszczyszyna wniosło dużo w zakresie uzupełnienia wiedzy odnośnie tego terenu. 

Zgodził  się  z  radnym Dahlke,  że  utrzymanie  tych  funkcji  publicznych  jest  godne  rozważenia. 

Wszystkie  zgłaszane  postulaty  wykraczają  poza  możliwości  gminy  w  zakresie  realizacji 

inwestycyjnych  w  tym  terenie.  Trzeba  rozpatrzyć,  czy  uzasadnienie,  że  ma  być  zabudowa 

jednorodzinna,  jest  wiążące.  Jeżeli  to  rozstrzygnięcie  jest  wiążące,  to  można  je  uzupełnić  o 

zachowanie w części tych funkcji publicznych, a jeżeli nie, to ważna jest sentencja uchwały, gdzie 

można by wnioskować o przystąpienie do sporządzenia planu z myślą o uwzględnieniu tych funkcji 

publicznych.  Poinformował,  że  na  Komisji  wnioskował  o  regulacje  linii  rozgraniczających 

poszczególne działki.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  potwierdził  potrzebę  powstania 

przedszkola na Osiedlu Podlasie. Zaproponował przeznaczenie części terenu, w perspektywie, pod 

zabudowę przedszkola, czy żłobka.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc  nie  zgodził  się  z  wypowiedzią  pana 

Przewodniczącego Karpińskiego w takiej kwestii, iż przystąpienie do planu nie przesądza o tym , 

jak to będzie w przyszłości wyglądało. Jest to teren Starostwa, przejęcie przez Gminę tego mienia 

nie  wchodzi  w  rachubę.  Trzykrotne  próby  sprzedaży,  przy  obniżonych  cenach,  nie  przyniosły 

żadnego skutku z tym przeznaczeniem tego terenu. Czy zmiana przeznaczenia terenu da możliwość 
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sprzedaży, nie wiadomo, ale trzeba próbować, by coś z tym terem zrobić. Może zgłosi się ktoś, kto 

zechce w przyszłości, na wytyczonym tam mniejszym terenie, pobudować przedszkole i żłobek, czy 

bibliotekę dla osób starszych. Na pewno  nie należy wstrzymywać jakichkolwiek procedur zmian w 

tym zakresie. Zwrócił się z prośbą do radnych o zastanowienie się, czy pozostawienie tego w tym 

kształcie, przez dalszy okres czasu, jest zasadne, czy też nie. Zdaniem pana Prezydenta nie jest 

zasadne,  tym  bardziej,  że  przystąpienie  do  planu  nie  oznacza  tego,  że  jeśli  ktoś  zechce  tam 

pobudować przedszkole, czy cokolwiek innego prywatnie, nie będzie problemu. Poinformował, iż 

zwróci się do Starostwa z prośbą o szacunek, chociaż orientacyjne wiadomo, że aby doprowadzić 

do stanu używalności  ten budynek,  to jest  to chyba około 4,5 mln zł.  Czy sprzedaż na działki 

przyniesie korzyści – nie wiadomo jaki jest szacunek Starostwa, pan Prezydent zwróci się na piśmie 

o przedstawienie takich danych.

Radna Maria Miler zapytała, czy na Osiedlu Podlasie, oprócz tego terenu, są przewidziane jakieś 

inne miejsca na funkcje oświatowe.

Radny  Paweł  Dahlke  zwrócił  uwagę  na  to,  że  w  uzasadnieniu  jest  wyraźnie  proponowane 

przeznaczenie terenu „mieszkaniowe jednorodzinne”. Gdyby w tym uzasadnieniu było napisane, że 

oprócz  tego  jednorodzinnego  będzie  gdzieś  zachowana  możliwość  tej  funkcji  publicznej,  to 

wówczas rozstrzygnąłby to plan.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela  zapytał, czy wiążące są zapisy uzasadnienia do 

uchwały, czy na etapie sporządzania planu zagospodarowania przestrzennego, tej zmiany, mogą się 

pojawić również nowe funkcje.

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc stwierdził, że jest to spełnienie złożonego wniosku 

i w tym momencie jakiekolwiek poprawki nie wchodzą w rachubę. Opracowanie tego planu, to jest 

minimum 9  miesięcy,  albo  zostanie  tak,  jak  jest,  albo  przynajmniej  zostaną  zaczęte  procedury 

zmian, które nie są do końca przesądzone. Jest to wniosek Starostwa, właściciela i poza ten wniosek 

wykraczać nie można.

Radna Jolanta  Lubińska  zapytała  o  dane  dotyczące  liczby urodzeń i  jak  to  się  przekłada  na 

potrzeby  oświatowe  miasta  Piły,  jakie  są  potrzeby,  czy  stan  zasobów  oświatowych  nie  jest 
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wystarczający,  by  we  właściwych  warunkach  dzieci  mogły  pobierać  naukę  i  wychowanie. 

Upieranie się przy zachowaniu ul. Świerkowej z przeznaczeniem na oświatę, przy założeniu, że 

straszy ten budynek, nie jest zasadne. Od wielu lat, z budżetu powiatu, na utrzymanie tego budynku 

generowane są naprawdę duże środki, które z powodzeniem mogłyby być przeznaczone na naukę, 

na wychowanie młodzieży.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński,  powrócił  do  kwestii 

wcześniej  przez siebie poruszonej, wyraził  wątpliwość natury prawnej,  poprosił  o jednoznaczną 

wypowiedź radcy prawnego, czy wprowadzać zmiany w uzasadnieniu. 

 

Radca prawny Urzędu Miasta Agnieszka Pawulska stwierdziła, że na tym etapie, jeżeli jest plan 

zagospodarowania przestrzennego, w momencie, kiedy się uchwałę podejmie, to podejmuje się ten 

plan, nie ma innej możliwości na chwilę obecną, by przyjąć uchwałę w innej treści.

Pani Beata Tubicz-Sobieszczańska wyjaśniła, że przystąpienie nie jest równoznaczne z wnioskiem 

i przeznaczeniem terenu, teren może zmienić przeznaczenie, w trybie planu można składać wnioski, 

które są później rozpatrywane z związku z czym prace nad planem w trakcie całej procedury trwają 

i przeznaczenie końcowe, finalne może być inne.

Honorowy Obywatel Miasta Piły Franciszek Leszczyszyn  przypomniał, że wcześniej nastąpiła 

zamiana  terenu  i  teraz  też  może  być  dokonana,  na  tym  terenie  jest  druga  działka,  dotycząca 

budynku  gospodarczego.  Ponowił  propozycję  przeznaczenia  tego  ternu  pod  budowę  obiektów 

użyteczności publicznej.

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc podtrzymał swoją wypowiedź powtarzając, że w 

momencie przystąpienia do planu można zgłaszać wnioski.

Radny Paweł Dahlke  stwierdził, że pani prawnik nie zaprzeczyła, powiedziała, że jest uchwała, 

która  nie  może  ulec  zmianie,  uznał,  iż  w  uzasadnieniu  powinno  być  zapewnienie,  że  plan 

zabezpieczy funkcję publiczną dla tego terenu.
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak wskazał na pewną niekonsekwencję,  skoro 

teren jest tak strategicznie ważny dla osiedla, to dlaczego rada poprzedniej kadencji podjęła decyzję 

o  przekazaniu  tego  ternu  na  rzecz  starostwa.  Starostwo  Powiatowe,  jako  właściciel  terenu, 

występuje z wnioskiem o zmianę, bo żaden przetarg nie był skuteczny, dzisiaj, zostawiając plan 

zagospodarowania, uważamy, że ktoś przyjdzie i społecznie teren wykorzysta dla dobra osiedla. 

Uznał narzucanie właścicielowi funkcji, która była nie do spełnienia przez ostatnie kilka lat,  za 

niekonsekwencję.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński zauważył, że w obszarze 

przystąpienia  jest  budynek  wielorodzinny,  a  więc  nie  jest  tam  tylko  zabudowa  mieszkaniowa 

jednorodzinna. 

Radny Zbigniew Kosmatka  przypomniał,  że  2007 r.,  bądź 2008 nastąpiła  wymiana pomiędzy 

miastem, a starostwem, w zamian za teren przy ul. Świerkowej, miasto przejęło internat Zespołu 

Szkół  Gastronomicznych  i  tam  została  zrealizowana  określona  inwestycja.  W  2003  roku 

wyprowadzono  z  tego  obiektu  Szkołę  Podstawową  Nr  12  i  powiat  zaczął  realizować  pewne 

przedsięwzięcia, które były wstępem do poszerzonej funkcji. Ten element był uzasadnieniem do 

podjęcia  kolejnych  działań,  które  starosta  zamierzał  zrealizować.  Gmina  podejmowała  pewne 

działania inwestycyjne związane ze zmianą sposobu zasilania tego budynku w ciepło. Stało się tak, 

że ani plan usadowienia tam Centrum Aktywizacji Seniorów, ani plan przeniesienia Biura Wystaw 

Artystycznych nie uzyskały stosownej akceptacji i w związku z tym nastąpiła darowizna. Zapytał, 

czy rozważany był taki wariant, że gmina ponownie przyjmie tą nieruchomość na własność po to, 

żeby realizować te funkcje, które przewiduje plan zagospodarowania.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki zapytał, czy ten teren jest 

w całości starostwa, czy i starostwa, i gminy.

Pani  Beata  Tubicz-Sobieszczańska  odpowiedziała,  że działka  powiatu  jest  tylko  z  budynkiem 

szkoły, przy ul. Bydgoskiej to jest działka gminna, a w narożniku działka prywatna. 

Radna Maria Miler przypomniała podstawowe zapisy ustaw, które mówią jaką powierzchnię musi 

mieć  obiekt  szkoły,  czy  przedszkolny,  jakie  ma  być  boisko  itd.  Stwierdziła,  że  warto  chronić 
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miejsca, które w perspektywie powinny się pojawić na Osiedlu Podlasie, ale to wcale nie musi być 

to miejsce.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński podsumowując dyskusję 

stwierdził,  że  teren  obejmuje  różne  własności,  starostwo  proponuje  zabudowę  jednorodzinną, 

postulatem  rady  osiedla  jest  wprowadzenie  funkcji  publicznej,  jest  też  funkcja  wielorodzinna, 

zgodnie  z  wyjaśnieniami  przedstawicieli  Urzędu  podjęcie  tej  uchwały  jest  przystąpieniem  do 

sporządzenia planu i na dalszym etapie będzie się rozstrzygać, co w tym planie będzie zawarte.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny był przeciwny, 7 radnych wstrzymało 

się od głosu, uchwala została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXVI/353/12 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ogłoszono 15 minut przerwy.

Ad-17/

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i  kanalizacyjnych przedstawił  Prezes  Miejskich  Wodociągów i  Kanalizacji 

Mariusz Bednarczyk– druk nr 451 – prezentacja.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że biorąc pod 

uwagę fakt, że została podjęta uchwała w sprawie zmiany regulaminu, która może skutkować tym, 

że  nie  będzie  wpływów  do  budżetu  jeżeli  zostanie  ponownie  zaskarżona,  to  prezentowane 

zamierzenia będą miały mniejsze możliwości realizacyjne z powodu braku wpływów. Obecnie jest 

około miliona zł mniej wpływów do MWiK z powodu zawieszenia wykonywania tej opłaty, to w 

przyszłym  roku  byłoby  to  ponad  dwa  miliony.  Komisja  biorąc  pod  uwagę  te  możliwości  i 

niekorzystne  możliwe  zdarzenia  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały  większością  głosów 

pozytywnie.

Radna Maria Miler uznała za konieczne przedstawianie, do prezentowanego dokumentu na dany 

rok, również dokumentu z realizacji inwestycji. Jako przykład zmian w poprzednim planie podała 

zasilanie w wodę Bydgoskiego Przedmieścia. Zwróciła uwagę, iż sieć wodociągowa i kanalizacji 
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sanitarnej na ul. Szybowników miała być wykonana w 2011 r., a teraz jest ponowienie tego zadania, 

zapytała z jakiego powodu.

Prezes  MWiK  Mariusz  Bednarczyk  stwierdził,  że  ta  inwestycja  ma  kilka  etapów  i  dlatego 

pojawia się w kilku planach.

Radna Maria Miler zapytała, co stoi na przeszkodzie, by radni otrzymywali te dwa dokumenty o 

których wcześniej mówiła, jednocześnie.

Prezes  Bednarczyk oświadczył,  że  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  takie  dokumenty  mogą  być 

przedstawione,  ale  nie  będą  one  pełne  ponieważ  nie  ma  zakończonego  roku,  najbardziej 

wiarygodny będzie dokument, gdy rok obrotowy będzie zakończony.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  zapytał,  ile  procent  gospodarstw 

domowych w Pile jeszcze nie korzysta z usług sieci wodno-kanalizacyjnej i czy plan uwzględnia 

podłączenie tych gospodarstw do sieci MWiK.

Prezes  Bednarczyk odpowiedział,  że  szacunkowo  jest  to  około  2%.  Stwierdził,  że  niektóre 

inwestycje są nieopłacalne ponieważ nakłady dla kilku gospodarstw są bardzo wysokie i wówczas 

MWiK czeka, aż tych odbiorców będzie więcej.

Prezes  Bednarczyk, na  prośbę  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Rafała  Zdzieli,  obiecał 

przygotować dynamikę zmniejszania się liczby osób niepodłączonych do sieci MWiK.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/354/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-18/

Projekt  uchwały  w  sprawie  zamiany  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  na 

nieruchomości  będące  w  użytkowaniu  wieczystym  osoby  prawnej  przedstawiła  Dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 453.
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/355/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-19/

Projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do  zasobów  Gminy  Piła  nieruchomości  gruntowej 

stanowiącej własność osoby fizycznej położonej w rejonie ulic Zamiejskiej i Wiśniowej w Pile 

przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 454.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/356/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-20/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność  Gminy  Piła  położonej  w  Pile  przy  ul.  Mickiewicza  omówiła  Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 455.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/357/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-21/

Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Centrum Rekreacji Wodnej 

AQUA-PIL Spółka z o. o. w Pile omówili Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Bogdan 

Kopeć i Prezes AQUA-PIL Krzysztof Kijak – druk nr 456.
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Paweł Dahlke poinformował o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały.

Radny Krzysztof Muchewicz zapytał, co się robi, by zmniejszyć koszty utrzymania tego obiektu.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  zapytał,  jaka  jest 

struktura wydatków i która z wymienionych pozycji generuje najwyższe koszty.

Prezes AQUA-PIL Krzysztof Kijak m. in. stwierdził:

obiekty, gdzie ma zarabiać część wodna, z reguły generują straty, z pewnych kosztów nie możemy 

zejść – z ciepłej wody, ogrzewania, z środków czystości, z firmy utrzymującej czystość, pompy do 

uzdatniania wody muszą funkcjonować, największe koszty to energia elektryczna, koszty osobowe, 

koszty wody i ciepła. W ubiegłym roku przedstawiliśmy program naprawczy, zeszliśmy z pewnych 

kosztów osobowych, a także zwiększyliśmy swoje usługi. W tym roku, aby urozmaicić naszą ofertę 

zakupiliśmy saunę na podczerwień z panelami solnymi oraz ścieżkę, którą rozkładamy na basenie 

sportowym. Szukamy różnych rozwiązań, w tym roku korzystają z naszych usług dwa przedszkola, 

a  więc  poszerzamy  naszą  ofertę.  Wprowadzamy  różne  promocje  i  zniżki.  Jeśli  chodzi  o 

wyposażenie  Tarczy,  to  największym  zakupem  będzie  zakup  broni  ostrej  oraz  wyposażenie 

magazynu broni,  musimy również uszczelnić  tą część,  gdzie  się strzela  z  broni ostrej.  Chcemy 

również  sprzedawać  nasze  usługi  na  zewnątrz.  Do  wyposażenia  można  jeszcze  dodać  zakup 

narzędzi oraz chcemy monitorować urządzenia, które są schowane w strzelnicach myśliwskich.

Radna  Maria  Miler  poprosiła  o  zapewnienie,  że  przy  zakładaniu  sieci  szerokopasmowej  nie 

zostaną zniszczone oddane przejścia komunikacyjne w Centrum Strzelectwa – Pan Kijak zapewnił, 

że nie zostaną zniszczone.

Radny Jacek Bogusławski zapytał, jakie jest zainteresowanie mieszkańców korzystaniem z usług 

Centrum Strzelectwa Sportowego, jakie działania zostały podjęte w tym temacie i czy ma to wpływ 

na finanse, czy są założenia ile trzeba w tym i przyszłym roku dofinansować w spółkę.

Prezes Krzysztof Kijak poinformował o podpisaniu dwóch umów z Łowczym oraz z dzierżawcą 

terenów przyległych tj. z państwem Radwańskim, prawdopodobnie będzie podpisana umowa na 36 
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strzeleń  z  Poznaniem,  przymierza  się  również  firma  szkoląca  ochroniarzy,  będzie  również 

podpisana  umowa  z  Kurkowcami,  były  rozmowy  z  Klubem  Intercontinental,  rozważana  jest 

możliwość zorganizowania mistrzostw służb mundurowych. Od momentu otwarcia CSS było już 14 

grup, ponad 250 osób strzelających, a także w CSS strzela Gimnazjum Nr 5, przeliczając to na 

osobo-starty  to  jest  ok.  400  osób.  Jest  taka  propozycja,  by  do  Piły  wróciła  tradycja  strzelań 

sportowych, planuje się zakup takiej broni jak kbks. Na razie nie ma wyceny ile będzie dla spółki 

pieniędzy. Wyliczono orientacyjne koszty utrzymania CSS, z kosztami osobowymi, że wszystkimi 

mediami, wychodzi kwota średnio-miesięczna od 57 do 58 tysięcy natomiast licząc wpływy, jakie 

można osiągnąć, to jest kwota 19 – 23 tysiące netto w skali miesiąca. Więcej danych będzie po 

półrocznym funkcjonowaniu.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/358/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-22/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta Piły  na lata 

2012-2022 przedstawiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska – druk nr 457. 

Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Paweł  Dahlke,  wyrażając 

opinię Komisji stwierdził, że ww projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/359/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-23/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2012 rok przedstawiła Skarbnik 

Gminy Piła Ewelina Ślugajska oraz Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

Małgorzata  Ciemięga  w  zakresie  budowy  serwisu  internetowego  dla  absolwentów  i 

pracodawców miasta Piły – druk nr 458.

Projekt uchwały został zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Rozwoju Miasta Piły jednogłośnie.
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Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/360/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-24/

Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli Gminy Miejskiej Piła w 

Związku  Międzygminnym przedstawił  Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego  Bogdan 

Kopeć – druk nr 459.

Na przedstawicieli Gminy Miejskiej  Piła w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego zgłoszono 

następujących kandydatów:

– radna Teresa Kasior zgłosiła kandydaturę radnego Lucjana Szutkowskiego, który wyraził 

zgodę na kandydowanie w formie pisemnej – pismo stanowi załącznik do protokołu,

– radna  Wiesława  Sztaba  zgłosiła  kandydaturę  radnego  Gustawa  Kwaśniewskiego,  który 

wyraził zgodę na kandydowanie,

– radna Magdalena Zgiep-Porzucek zgłosiła kandydaturę radnego Mieczysława Karpińskiego, 

który wyraził zgodę na kandydowanie,

– radna Maria Miler zgłosiła kandydaturę radnego Janusza Kubiaka, który wyraził zgodę na 

kandydowanie,

– radna  Małgorzata  Karwacka  zgłosiła  kandydaturę  radnego  Jacka  Bogusławskiego,  który 

wyraził zgodę na kandydowanie,

– radny Leszek Łado zgłosił kandydaturę radnego Zbigniewa Kosmatki, który wyraził zgodę 

na kandydowanie,

– radny Jacek Bogusławski zgłosił kandydaturę pani Elżbiety Siek, która wyraziła zgodę na 

kandydowanie w formie pisemnej – pismo stanowi załącznik do protokołu,

– radny Włodzimierz Bystrzycki zgłosił kandydaturę pani Lidii Plewy, która wyraziła zgodę 

na kandydowanie w formie pisemnej – pismo stanowi załącznik do protokołu,

– radna Maria Kubica zgłosiła kandydaturę pana Łukasza Czarnego, który wyraził zgodę na 

kandydowanie w formie pisemnej – pismo stanowi załącznik do protokołu.

Innych kandydatur nie zgłoszono.
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Rada przystąpiła do głosowania nad kandydaturami:

za kandydaturą radnego Lucjana Szutkowskiego Rada opowiedziała się jednogłośnie,

za kandydaturą radnego Gustawa Kwaśniewskiego 19 radnych było „za” ,  1 radny 

wstrzymał się od głosu,

za  kandydaturą  radnego  Mieczysława  Karpińskiego  Rada  opowiedziała  się 

jednogłośnie,

za kandydaturą radnego Janusza Kubiaka Rada opowiedziała się jednogłośnie,

za kandydaturą Zbigniewa Kosmatki Rada opowiedziała się jednogłośnie,

za kandydaturą pani Elżbiety Siek Rada opowiedziała się jednogłośnie,

za kandydaturą pani Lidii Plewy Rada opowiedziała się jednogłośnie,

za kandydatura pana Łukasza Czarnego Rada opowiedziała się jednogłośnie,

za kandydaturą radnego jacka Bogusławskiego Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/361/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-25/

W punkcie „Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych” - druk nr 434- głos zabrali:

Radna Maria  Miler,  odczytując  fragmenty  odpowiedzi  na  interpelację  w  sprawie  możliwości 

wykupu lokali komunalnych na własność przy wyższej bonifikacie, która obowiązuje dotychczas 

stwierdziła,  że  ta  odpowiedź  niczego  nie  zmienia  i  jest  kontynuacją  wcześniej  udzielonych 

odpowiedzi.

Radny Paweł Dahlke, powracając do podjętej  uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli 

Gminy Miejskiej Piła do Związku Międzygminnego stwierdził, że zgodnie z  § 60 ust. 3 Statutu 

Miasta  Piły,  który  brzmi  następująco:  „W  przypadku  głosowania  w  sprawie  wyboru  osób, 

Przewodniczący  obrad  przed  zamknięciem  listy  zapytuje  każdego  z  nich  czy  zgadza  się 

kandydować i  po otrzymaniu odpowiedzi  twierdzącej  poddaje  pod głosowanie zamknięcie  listy 

kandydatów, a następnie zarządza wybory.”  i tu zabrakło elementu „zamknięcia listy kandydatów”.
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Radca prawny Agnieszka Pawulska  stwierdziła, że w tej sytuacji, żeby nie okazało się, że nie 

zostały dopełnione formalności należałoby jeszcze raz przeprowadzić głosowanie, by podkreślić, że 

została zamknięta lista kandydatów.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak  przypomniał, że padło pytanie, czy są inne 

kandydatury, czy brak dalszych zgłoszeń tego nie wyczerpuje.

Radna  Wiesława  Sztaba  uznała,  że  od  tego  jest  pani  mecenas  na  sesji,  by  czuwała  nad 

przebiegiem obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela  zapytał, jakie głosowania trzeba przeprowadzić, 

by powrócić do pkt. 24 porządku obrad.

Radca prawny Agnieszka Pawulska poprosiła o czas na zastanowienie się. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  stwierdził,  że  kilka 

miesięcy temu składał  interpelację  w sprawie  zagospodarowania  terenów przy ul.  Matwiejewa, 

chodziło  o  porządkowanie  spraw  własnościowych,  spraw  funkcjonalnych,  obsługi  w  zakresie 

miejsc postojowych i nie ma do tej pory odpowiedzi. Zapytał o zaawansowanie tych prac i kiedy 

otrzyma odpowiedź.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Krzysztof  Szewc wyraził  zdziwienie,  że  była  to  interpelacja  i 

przeprosił za nie udzielenie odpowiedzi w terminie, obiecał to sprawdzić ponieważ w tej chwili nie 

kojarzy tej interpelacji. 

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela stwierdził, że wystąpienie było, ale ono nie miało 

formy interpelacji. 

Ad-26/

W punkcie „Wolne głosy, wnioski i informacje” Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela 

poinformował o tym, iż Fundacja 500 Lecia Miasta Piły zwraca się z prośbą o dołączenie do grona 

500 obywateli miasta, którzy będą chcieli wesprzeć Fundację kwotą 500 zł. Ponadto poinformował 
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o  piśmie  mieszkańców  ul.  Bohaterów  Stalingradu  25,  27,  29  i  ul.  Dzieci  Polskich  2,  4  i  6 

dotyczącym zdewastowanego budynku Domu Handlowego, którym nie można udzielić odpowiedzi 

z powodu braku podpisu i wskazania osoby, na adres której taka odpowiedź mogłaby być wysłana – 

Przewodniczący odczytał  odpowiedź Prezydenta  Miasta  i  zaapelował  do mieszkańców,  by tego 

rodzaju korespondencja była podpisana, przynajmniej przez jedną osobę, na adres której może być 

wysłana odpowiedź.

Radna Wiesława Sztaba  powiedziała, że od dłuższego czasu trwa akcja protestacyjna dotycząca 

podjęcia inicjatywy przez 5 dyrektorek pilskich przedszkoli w sprawie przekształceń, prywatyzacji 

przedszkoli nr 7, 4, 15, 17 i 18.  Stało się tak, że radni o tej sprawie dowiedzieli się z inicjatywy 

nauczycieli, pracowników tych przedszkoli i rodziców. To oni zainicjowali protest przeciwko tej 

inicjatywie,  która  wyszła  oddolnie  od  pięciu  dyrektorek,  które  w swoich  placówkach  tworzą  i 

tworzyły zebrania, spotkania informujące swoje załogi o tym co się dzieje, informujące o tym, że na 

99-100 %  jest to dogadane z miastem. Wczoraj się odbyło jedno z wielu spotkań, na Bydgoskiej 

21, w którym uczestniczyli rodzice, był Prezydent Krzysztof Szewc, Dyrektor Sebastian Dzikowski. 

Była  okazja  wymienić  poglądy i  zderzyć  się  z  prawdą i  nieprawdą.  Radna poinformowała,  że 

pytała o to już w czerwcu i we wrześniu i otrzymała odpowiedź od Prezydenta Głowskiego, że 

tematu  nie  ma  i  dopiero  teraz  jest  sprawa.  Stwierdziła,  że  nie  może  być  tak,  że  te  placówki, 

tworzone  dla  dobra  ogółu  obywateli  i  ich  dzieci  dzisiaj,  z  inicjatywy  kilku  pań,  mają  być 

sprywatyzowane. Zdaniem radnej byłoby to złem ostatecznym gdyby rada podjęła tak nierozsądną i 

głupią decyzję.

Radna Maria Miler poinformowała, że w tym temacie wypowiedziała się do prasy, ale chciała, 

jako członek PiS przypomnieć, że koalicja została utworzona pod pewnymi warunkami, a jednym z 

tych  warunków  był  fakt,  że  nie  może  być  mowy  o  likwidacji,  szkół,  przedszkoli,  szpitali,  a 

prywatyzacja  jest  formą likwidacji.  Uznała samą ideę za trafiającą w rodziny nisko uposażone 

materialnie i krzywdzące tych, którzy pomocy potrzebują. Stwierdziła, że jako członek PiS takiej 

idei nie poprze.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz sprzeciwił się takiej inicjatywie, by 

pilskie  przedszkola  zostały sprywatyzowane.  W tej  chwili  jest  kryzys,  ludzie  mają  problemy z 

pracą, zarobki są niskie. Trudno sobie wyobrazić, że młodzi ludzie, którzy mają tak trudny strat 
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życiowy, to w tej sytuacji mówi się jeszcze o prywatyzacji przedszkoli. Uznał, że temat powinien 

być zamknięty i w ogóle nie należy o nim dyskutować.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak zgodził się z pewnymi tezami np., że radni nic 

o tym nie wiedzą,  zgodził  się  również z  wypowiedziami przedmówców. Poprosił  Prezydenta o 

wypowiedź,  czy  coś  takiego  brane  jest  pod  uwagę,  czy  rzeczywiście  coś  się  dzieje,  oprócz 

medialnej wrzawy.

Radny Zbigniew Kosmatka  poinformował o tym,  że na wczorajszym spotkaniu zadał  pytanie 

panu  Prezydentowi,  czy  są  takie  plany  i  ewentualnie  na  jakich  zasadach  miałyby  nastąpić  te 

przekształcenia.

Radny Leszek Łado poinformował o tym, że również uczestniczył w tym spotkaniu i obawy szły 

w tym kierunku, że koalicja rządząca może tą prywatyzację poprzeć. Podziękował pani Miler za 

wypowiedź, stwierdził, iż teraz wie, że taka uchwała nie przejdzie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak,  odnosząc się do wypowiedzi  przedmówcy 

stwierdził,  że  ta  wypowiedź  sugeruje  jakoby  koalicja  przygotowała  uchwałę  o  prywatyzacji  

przedszkoli.

Radny Tomasz Pochylski dodał, że ta afera, medialnie nagłośniona, sugeruje, iż coś na rzeczy jest, 

ale  pewnie  na  tym poprzestanie,  że  to  taki  sportowy falstart  pań  dyrektorek,  bo  prywatyzacja 

przedszkoli  mogłaby  pociągnąć  w  niedalekiej  przyszłości  może  też  prywatyzację  szkół 

podstawowych i gimnazjów. Proponował zamknięcie tego tematu. 

Radna Maria Kubica poinformowała o udziale przedstawicielek Komisji Spraw Społecznych  w 

spotkaniu z  Radą Powiatu w Wyrzysku,  co było powodem nie uczestniczenia we wczorajszym 

spotkaniu.  Poczuła  się  dotknięta  wypowiedzią  radnego Leszka  Łado,  że  gdzieś  już  coś  zostało 

ustalone i powiedziane i teraz, po wypowiedzi radnej Miler, nic z tego nie będzie. Wcześniej było 

powiedziane, że radni nic nie wiedzieli na ten temat. Panie dyrektorki złożyły wniosek i na wniosek 

trzeba odpowiedzieć. Nie było takich planów, żeby prywatyzować przedszkola, tym bardziej szkół 

podstawowych,  gimnazjów.  Temat  został  rozdmuchany,  chyba  wypadałoby  porozmawiać  z 
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prezydentem, dojść do źródeł, a nie od razu protestować. Sianie tego niepokoju wśród rodziców, 

pracowników przedszkoli jest nieetyczne i niemoralne. 

Radny Leszek  Łado powiedział, że stres został wywołany u rodziców i u nauczycieli przez panie, 

które złożyły odpowiedni wniosek, do Urzędu Miasta, o prywatyzację i gdyby była informacja, że 

nic  takiego  nie  nastąpi,  to  problemu  by nie  było.  To,  co  panie  inicjatorki  mówiły  do  swoich 

pracowników, jakie plany, zamierzenia przedstawiały, to właśnie była taka reakcja. 

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela stwierdził, że ma wrażenie, iż pod płaszczykiem 

troski o wiele środowisk, nie mamy do czynienia z niczym innym, jak ze zwykłą robotą polityczną. 

Od momentu pierwszych sygnałów, które z tym się wiązały, również na posiedzeniu Komisji Spraw 

Społecznych każdy mógł się zapytać.  Była możliwość poproszenia o spotkanie,  a teraz poprzez 

media, poprzez spotkania, przez robienie szumu informacyjnego, próbuje się ustalić coś, co jest 

proste do ustalenia. Poprosił Prezydenta Krzysztofa Szewca o wypowiedzenie się w tej sprawie. 

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

pierwsza uwaga – jakoś nikt do mnie, ani do prezydenta, ani do zastępcy pani Beaty Dudzińskiej się 

w tej sprawie nie zwrócił, a należało do źródła dojść w jaki sposób zamierzamy, bo wnioski zostały 

złożone i każdy nauczyciel ma prawo taki wniosek złożyć, każdy dyrektor ma prawo taki wniosek 

złożyć  i  podejmować  działania  związane  z  rozpoznaniem,  to  przedsięwzięcie  przeprowadzić. 

Wstępną decyzję podejmuje pan Prezydent, pan Dyrektor Dzikowski, ja i pani Prezydent. Tak jak 

mówiłem na wczorajszym spotkaniu, to nie jest temat, który można by zamknąć w ciągu jednego 

dnia, powiedzieć tak lub nie. Proszę ode mnie nie oczekiwać, że ja w dniu dzisiejszym powiem tak 

lub nie ponieważ cały czas zapoznaję się z materiałami, z tym, w jaki sposób takie działania były 

przeprowadzone w innych miastach, czy odbiło się w jakiś sposób na dzieciach, czy odbiło się to w 

jakiś sposób na rodzicach, czy odbiło się to w jakiś sposób na sytuacji ekonomicznej, budżetowej 

danego  miasta,  czy  danej  grupy,  która  to  zagadnienie  chciała  przeprowadzić.  Tak,  jak  w  dniu 

wczorajszym powiedziałem, w przeciągu około dwóch tygodni będę w stanie jasno powiedzieć, 

jakie jest moje stanowisko. Wiecie państwo równie dobrze, że aby do tej czynności doszło, to musi 

to przejść przez Radę Miasta. Ja nie mogę, ani pan Prezydent, ani nikt inny, jednoosobowo podjąć 

decyzję w tym zakresie.  Pan radny Zbyszek Kosmatka – Zbyszku ty chciałeś to pytanie zadać, 

zapytałeś się, w ostatnim momencie, czy na sesję lutową trafi projekt uchwały, odpowiedziałem, że 
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nie udzielę w tym momencie takiej odpowiedzi. Gdyby inicjatorzy tego protestu zechcieli do mnie 

przyjść,  to bym powiedział,  że  przeanalizuję sytuację i  dopiero wtedy podejmiemy decyzję,  bo 

decyzję  podejmą  wszyscy  radni.  W  tym  momencie  mam  pretensję  do  państwa  o  to,  że  w 

odniesieniu szczególnie do dzieci, tego typu sytuacja nastąpiła. 

Radny  Zbigniew  Kosmatka,  zwracając  się  do  Przewodniczącego  Rady zaproponował,  by nie 

używać  stwierdzeń  „działania  polityczne,  robota  polityczna”.  Odbyły się  dwa  spotkania,  jedno 

wywołane  przez  Związek  Nauczycielstwa  Polskiego,  drugie  z  inicjatywy  rodziców.  Spotkania 

odbyły się na skutek tego, że dyrektorki  przedszkoli  zwołały swój personel  i  wyłuszczyły ideę 

dalszego funkcjonowania placówki po podjęciu określonych działań, które rzekomo w 99% są już 

ustalone.  Pracownicy  tych  placówek,  jak  również  i  rodzice  poczuli  się  bardzo  zaniepokojeni. 

Kwestia dochodzenia do źródła – źródło na które wskazywał pan Prezydent Szewc,  wcześniej pan 

Przewodniczący,  wielu  wydawało  się  odległe  i  dlatego  szukali  osób,  które  mogą  ich  obawy 

przenieść w gronie tych,  których wybierali  jako radnych miasta.  Wszyscy, którzy uczestniczyli, 

spełniali jeden z obowiązków radnego. Nikt nie próbuje bawić się w politykę ani nikogo podburzać, 

wszyscy zdają sobie sprawę z tego, że tak długo, jak długo nie będzie wniosku w postaci projektu 

uchwały o  woli  przekształcenia,  tak  długo temat  jako fakt  publiczny nie  istnieje.  W jednym z 

pilskich tygodników zawyżono ewentualne korzyści gminy z tego tytułu blisko pięciokrotnie.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  stwierdził,  że  jest  obrażony 

wypowiedzią Przewodniczącego, uznał, że jest tu po to, by zajmować określone stanowisko w

 imieniu wyborców.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela powiedział, że nie miał takiego zamiaru, by kogoś 

obrazić, a tylko zwracał uwagę na dosyć daleką drogę do ustalenia prawdy i stanu faktycznego 

przez radnych. 

Radna Wiesława Sztaba przychyliła się do wypowiedzi radnego Muchewicza. Stwierdziła, że w 

przypadku tej  sprawy trudno nią się nie zająć, zwłaszcza, że sama przez wiele lat pracowała w 

przedszkolu  podejmując  starania  dla  dobra  przedszkoli,  a  dziś  jest  posądzona,  że  działała 

politycznie. Jest to zdrada tych pań w stosunku do środowiska wychowania przedszkolnego. 

Przewodniczący Rady Rafał Zdzierela poinformował, że jest rodzicem przedszkolaka i ubodło go 
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to,  że  operując w obszarze dzieci  przedszkolnych i  emocji,  które się  z  tym wiążą,  powiela  się 

nieprawdę. 

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc  stwierdził,  że pierwszego słowa o politycznym 

kontekście tej sprawy użyła osoba, która zawiązała, albo zamierza zawiązać komitet protestacyjny, 

takie było sformułowanie i to sformułowanie jest na stronach internetowych. Zwrócił się z prośbą 

do radnej Sztaby o to, żeby rozumiała, że są osoby, które mają inny punkt widzenia na rozwój 

wychowania przedszkolnego niż radna i używanie tak ostrych słów jest troszeczkę przesadzone. 

Panie mają bardzo duży dorobek w wychowaniu przedszkolnym i do tej pory na ich temat nie było 

złego słowa. To, że mają inny punkt widzenia na rozwój wychowania przedszkolnego nie znaczy, że 

należałoby w ten sposób oceniać ich postępowanie. 

Radna  Jolanta  Lubińska  stwierdziła,  że  znane  jest  stanowisko  jednej  strony,  pracowników 

przedszkoli, jest prowadzony sąd kapturowy nad pięcioma dyrektorkami przedszkoli, nie zostały 

one  wysłuchane.  Do  momentu,  kiedy  rzeczywiście  od  Prezydenta  będzie  informacja,  że  jest 

przymiarka do takiego rozwiązania, do takiej polityki oświatowej na poziomie przedszkola, należy 

zakończyć tę dyskusję. 

Radny Czesław Jopek zaproponował zakończenie dyskusji na temat przedszkoli. Poruszył sprawę 

parkingów i ich wykorzystania zwracając uwagę na regulamin, w którym jest zapisane, że stawka 

zerowa obowiązuje za pierwsze 30 minut,  po przekroczeniu czasu 30 minut obowiązują stawki 

opłat zgodnie z taryfikatorem. Zaproponował, by popatrzeć na inne parkomaty ponieważ są one 

często nieczynne. 

Radna  Teresa  Kasior  pogratulowała  formy  przekazywania  mieszkańcom  miejsca  ustawienia 

radaru. 

Dyrektor ZDiZ Jerzy  Mac  poinformował,  że  na  Placu  Staszica  obowiązuje  regulamin,  który 

dopuszcza 30 minutowe parkowanie po wykupieniu biletu ze stawką zerową. Dopuszczana jest taka 

formuła, że jeżeli osoba ma do załatwienia sprawę na dłużej, to powinna wykupić następny bilet  

płatny, stosowny do czasu, gdy będzie postojowe miejsce zajmować. 
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Radny Paweł Dahlke nie zgodził się z wypowiedzią Dyrektora Maca, przypomniał, że punkt 3 

regulaminu mówi wyraźnie, że po bezpłatnych 30 minutach obowiązują stawki podane w cenniku, 

zaprogramowanie tych parkomatów jest niezgodne z regulaminem. 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz  poruszył sprawę sytuacji polskich 

szpitali i czasu, który  trzeba odczekać na wizytę do specjalisty. Zapytał jak to wygląda w pilskim 

szpitalu. 

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Krzysztof  Szewc  obiecał,  że  zwróci  się  do  Starostwa  i  udzieli 

odpowiedzi radnemu. 

Radny  Leszek  Łado poruszył  sprawę  parkomatu  stwierdzając,  że  kartki  nie  otrzymał, 

poinformował Straż Miejską, że parkomat nie wydaje kwitu.

Radny  Zbigniew  Kosmatka zabrał  głos  w  sprawie  płatnego  parkingu  w  ciągu  al.  Piastów 

przedstawiając sprawę zgłoszoną przez mieszkańca.

Radna Maria Miler poruszyła sprawę pojemników na odzież używaną, zapytała, czy miasto ma 

zawarte umowy z właścicielem i czy do budżetu wpływają środki z tytułu zajęcia miejsc. Ponadto 

poruszyła sprawę zgłoszoną przez mieszkańców z ul. Prusa, którzy pytają, czy przewidywane jest 

wykonanie  oświetlenia  na   części  ulicy.  W imieniu  wspólnot  mieszkaniowych  zapytała,  czy w 

aspekcie nowych przepisów ustawowych, zalecających gminom realizację obowiązku utrzymania w 

czystości,  małe  wspólnoty  będą  miały  możliwość  wyboru  podmiotu  ich  obsługującego  w celu 

wyboru najkorzystniejszej oferty. 

Radna Jolanta Lubińska zapytała, czy remont ul. Siemiradzkiego musi odbywać się dwustronnie 

oraz poprosiła, by zjazd do Tesco, od strony ul. Składowej, został oświetlony.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz poruszył sprawę ul. Poprzecznej na 

Zielonej Dolinie, gdzie woda zalewa tę ulicę. 
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Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

– pojemniki na odzież używaną – jest podpisana umowa, gdzie są te miejsca dzierżawione, za 

to  do  gminy  wpływają  jakieś  drobne  pieniądze,  uważam,  że  są  to  pojemniki  bardzo 

nieestetyczne i to nie są wszystkie pojemniki PCK tylko prywatnej firmy i w związku z tym 

zamierzam ograniczyć ilość tego typu pojemników na terenie miasta, bo one powodują, że 

w ich pobliżu również wysypuje się różnego rodzaju śmieci,

– ul. Prusa – proszę złożyć interpelację, muszę się przyjrzeć temu tematowi, 

– wspólnota  mieszkaniowa  –  zgodnie  z  ustawą,  która  będzie  obowiązywała  od  1  lipca 

przyszłego  roku,  gmina  jest  właścicielem  wszystkich  śmieci,  tej  małej  spółdzielni 

mieszkaniowej  również  i  żadna  wspólnota  mieszkaniowa  nie  będzie  mogła  wybrać 

operatora, który będzie zajmował się zbieraniem śmieci,

– remont  na  ul.  Siemiradzkiego  został  zlecony  przez  Wielkopolski  Zarząd  Dróg 

Wojewódzkich  i  trudno,  żeby  Prezydent  Miasta  ingerował  w  każdego  rodzaju  sprawy, 

porozumieliśmy  się  na  tyle,  że  jest  to,  bez  zatrzymania  ruchu,  akceptowane  przez 

mieszkańców,

– zjazd  do  Tesco  przy  ul.  Składowej  -  proszę  o  interpelację,  tak  samo  w  zakresie  ul. 

Poprzecznej, nie wiem czy brak odwodnienia, czy nawalny deszcz,

– incydentalne  zdarzenie  poruszone  przez  radnego  Kosmatkę  –  trzeba  znać  dwie  strony, 

również stronę pracownika ZDiZ. 

Radny Leszek Łado wyjaśnił, że PCK na terenie Piły nie jest właścicielem żadnych pojemników. 

Radca  prawny  Agnieszka  Pawulska stwierdziła,  że  zamknięcie  listy  kandydatów  nie  zostało 

przegłosowane  i  by  nie  było  braków  formalnych,  co  do  podjętej  uchwały,  należy  jeszcze  raz 

przegłosować uchwałę i kandydatury. Żeby to zrobić należy wprowadzić jako punkt kolejny, ale 

wycofać punkt 24. 

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad 

punktu 24.

Radca prawny Urzędu stwierdziła,  że będzie wprowadzenie jako pkt 27, ale nie może to być 

cofnięcie, bo uchwała została podjęta nieprawidłowo, będzie unieważnienie tej uchwały w pkt 24 i 
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wprowadzenie jako 27 punkt. Poprosiła o przerwę.

Ogłoszono przerwę.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania nad 

uchwałą  w  sprawie  wyznaczenia  dodatkowych  przedstawicieli  Gminy  Miejskiej  Piła  w 

Związku Międzygminnym.

Za powyższym wnioskiem opowiedziało się 18 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Rafał  Zdzierela  zapytał,  kto  jest  za  reasumpcją  głosowań 

dotyczących kandydatur zgłoszonych.

Radca prawny Agnieszka Pawulska sugerowała, by głosować nad każdą z kandydatur osobno, 

pytając każdego z kandydatów o zgodę.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Rafał  Zdzierela  zgłosił  wniosek  o  reasumpcję  9  imiennych 

głosowań odnoszących się do § 1.

Za wnioskiem Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Paweł  Jarczak  zgłosił  następujące  kandydatury,  a 

Przewodniczący Rady poprosił kandydatów o wyrażenie zgody na kandydowanie:

1) Lucjana Szutkowskiego – radny wyraził zgodę na kandydowanie na piśmie,

2) Gustawa Kwaśniewskiego – radny wyraził zgodę na kandydowanie,

3) Mieczysława Karpińskiego – radny wyraził zgodę na kandydowanie,

4) Janusza Kubiaka – radny wyraził zgodę na kandydowanie,

5) Jacka Bogusławskiego – radny wyraził zgodę na kandydowanie,

6) Zbigniewa Kosmatki – radny wyraził zgodę na kandydowanie,

7) Elżbiety Siek – pani Elżbieta Siek wyraziła zgodę na kandydowanie na piśmie,

8) Lidii Plewa – pani Lidia Plewa wyraziła zgodę na kandydowanie na piśmie,

9) Łukasza Czarnego – pan Łukasz Czarny wyraził zgodę na kandydowanie na piśmie.
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Przewodniczący Rady Miasta zapytał, czy są inne kandydatury.

Wobec  braku  zgłoszeń  Przewodniczący  Rady  Miasta  Rafał  Zdzierla zgłosił  wniosek  o 

zamknięcie listy. 

Za ww. wnioskiem Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Rada przystąpiła do głosowania nad poszczególnymi kandydaturami:

1) za kandydaturą radnego Lucjana Szutkowskiego Rada opowiedziała się jednogłośnie,

2) za  kandydaturą  radnego  Gustawa  Kwaśniewskiego  Rada  opowiedziała  się 

jednogłośnie,

3) za  kandydatura  radnego  Mieczysława  Karpińskiego  Rada  opowiedziała  się 

jednogłośnie,

4) za kandydaturą radnego Janusza Kubiaka Rada opowiedziała się jednogłośnie,

5) za kandydaturą radnego Jacka Bogusławskiego Rada opowiedziała się jednogłośnie,

6) za kandydaturą radnego Zbigniewa Kosmatki Rada opowiedziała się jednogłośnie,

7) za kandydaturą pani Elżbiety Siek Rada opowiedziała się jednogłośnie,

8) za kandydaturą pani Lidii Plewa Rada opowiedziała się jednogłośnie,

9) za kandydaturą pana Łukasza Czarnego Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVI/361/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-27/

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

zamknął obrady XXVI sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb Rafał Zdzierela
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